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Geachte leden van de raad, 
 
Hierbij ontvangt u de beantwoording van de schriftelijke raadsvragen jaargang 2025 nummer 99 van 
Victor Paalman  (Horizon) van 3 juni 2025  over Einde kabinet Schoof - wat brengt de toekomst?. 
De gestelde vragen zijn onderaan bijgevoegd. 
 
Vraag 1 
Hoe heeft het college de samenwerking met het Rijk ervaren onder de regering Schoof? 
Antwoord 1 
Wij hebben ingezet op een constructieve samenwerking met het Kabinet en dit heeft geresulteerd in 
bijvoorbeeld de woontop-afspraken en de afspraken m.b.t. het gemeentefonds. Tegelijkertijd hebben 
we onze kernwaarden in het oog gehouden en deze waar nodig kenbaar gemaakt, bijvoorbeeld m.b.t. 
de spreidingswet en het stopzetten van de LVV. 
 
Vraag 2 
Wat betekent een demissionair kabinet voor de plannen van het college (die bijvoorbeeld afhankelijk 
zijn van het Rijk)? 
Antwoord 2 
De val van het kabinet zorgt voor een nieuwe onzekerheid vanwege zijn demissionaire status, de 
voortgang en het controversieel verklaren van onderwerpen, nieuwe verkiezingen en (mogelijk lange) 
onderhandelingen. Ondanks het feit dat we geconfronteerd worden met deze nieuwe onzekerheid, 
maken wij op dit moment geen andere risico-inschatting van de inkomsten vanuit het Rijk dan we 
hebben opgenomen in de Voorjaarsnota 2025. 
 
Belangrijkste reden hiervoor is dat we ons baseren op de Voorjaarsnota van het kabinet, die gewoon 
behandeld zal worden in de Tweede Kamer. Daarnaast gaat het onder meer om middelen waarvan al 
duidelijk was dat we de precieze hoogte pas in 2026 weten (Inburgering). We blijven ervan uitgaan dat 
zowel het demissionaire kabinet als een nieuw kabinet zich houdt aan de beginselen van goed 
bestuur en de afspraken uit de Financiële verhoudingswet.  
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Vraag 3 
Wat verwacht het college van een volgende regering? 
Antwoord 3 
Wij verwachten van een nieuwe regering een positieve en constructieve grondhouding ten opzichte 
van samenwerking met lokale overheden, met oog voor de balans tussen gemeentelijke taken en 
middelen. Als één overheid staan we samen aan de lat om de uitdagingen van deze tijd aan te pakken 
zoals de woningcrisis en het bevorderen van kansengelijkheid. 
 
Vraag 4 
Wat is voor Utrecht de hoogste prioriteit die een volgende regering zou moeten aanpakken? 
Antwoord 4 
VNG en individuele gemeenten (w.o. Utrecht) blijven zich onverminderd inspannen voor de 
randvoorwaarde om te kunnen investeren in het publieke domein: voldoende structurele middelen in 
het Gemeentefonds. Hierbij is het cruciaal dat er een afspraak komt met het nieuwe kabinet om de 
balans tussen taken en middelen van gemeenten zoveel als mogelijk te herstellen en te borgen. 
Daarnaast zijn er een aantal andere thema’s waar de regering mee aan de slag moet, denk aan 
bestaanszekerheid, migratie, energie en klimaat, zorg en jeugd, weerbaarheid, wonen en 
bereikbaarheid.  
 
Met betrekking tot dat laatste punt: in de Metropoolregio Utrecht (MRU) liggen bijvoorbeeld plannen 
klaar voor de bouw van max. 75.000 woningen en circa 40.000 arbeidsplaatsen aan de zuidwestkant 
van de stad Utrecht en in Nieuwegein. De Merwedelijn is hiervoor randvoorwaardelijk: zonder deze lijn 
kunnen de geplande tienduizenden woningen niet gebouwd worden. In Utrecht staan we klaar om aan 
de slag te gaan en zo een bijdrage te leveren aan het oplossen van de woningcrisis maar zonder 
steun vanuit het (nieuwe) Kabinet lukt dit niet.  
 
Vraag 5 
Heeft het college plannen om de val van het kabinet te vieren in de stad? 
Antwoord 5 
Nee 
 
 
Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Utrecht, 
 
 
 
de secretaris,     de burgemeester,  
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Schriftelijke vragen Einde kabinet 
Schoof - wat brengt de toekomst? 
3 juni 2025 

Vragen: 
Na maandenlang gerommel en geruzie is het dinsdagochtend 3 juni dan eindelijk zo 
ver: het kabinet Schoof is gevallen. Reden tot feest - dit kabinet stond ver weg van 
alles waar Utrecht voor staat, met onder meer het misbruik van het asielnoodrecht, 
een staatssecretaris die opriep tot minder Marokkanen, het weigeren van lintjes voor 
vrijwilligers, en een minister die stelt dat president Zelensky van Oekraïne een 
dictator is. Ook in VNG-verband heeft de gemeente zich meerdere malen negatief 
uitgelaten over beleid van dit kabinet. 

Nu deze bestuurlijk onzekere tijden voorbij zijn is hebben de indieners de volgende 
vragen. 

1. Hoe heeft het college de samenwerking met het Rijk ervaren onder de regering 
Schoof? 

2. Wat betekent een demissionair kabinet voor de plannen van het college (die 
bijvoorbeeld afhankelijk zijn van het Rijk)? 

3. Wat verwacht het college van een volgende regering? 

4. Wat is voor Utrecht de hoogste prioriteit die een volgende regering zou moeten 
aanpakken? 

5. Heeft het college plannen om de val van het kabinet te vieren in de stad? 

  

Gesteld door: 
 Victor Paalman, Horizon 
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